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 – 2 – 60745-2-13 Amend. 1 © IEC:2009 

 

FOREWORD 

This amendment has been prepared by IEC committee 116: Safety of hand-held motor-
operated electric tools, formerly subcommittee 61F of IEC committee 61: Safety of household 
and similar electrical appliances. 

The text of this amendment is based on the following documents: 

FDIS Report on voting 

116/17/FDIS 116/18/RVD 

 
Full information on the voting for the approval of this amendment can be found in the report 
on voting indicated in the above table.  

This amendment modifies the present part 2-13 to ensure its conformity with the fourth edition 
(2006) of IEC 60745-1, Hand-held motor-operated electric tools – Safety – Part 1: General 
requirements 

The committee has decided that the contents of the base publication and its amendments will 
remain unchanged until the maintenance result date indicated on the IEC web site under 
“http://webstore.iec.ch” in the data related to the specific publication. At this date, the 
publication will be  

• reconfirmed; 
• withdrawn; 
• replaced by a revised edition, or 
• amended. 

_____________ 
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60745-2-13 Amend. 1 © IEC:2009 – 3 – 

 

8 Marking and instructions 

Replace the existing text of 8.1 by the following: 

8.1 Addition: 

Chain saws shall be marked with the following: 

– maximum length of the guide bar in mm; 
– identification of the direction of rotation of the saw chain by a legible and durable mark. 

In addition, chain saws shall be marked with safety recommendations and warnings of the 
following substance which shall be written in one of the official languages of the country in 
which the tool is to be sold: 

– “Wear eye protection” or the sign M004 of ISO 7010 or the sign specified in Annex AA; 
– “Wear ear protection” or the sign M003 of ISO 7010 or the sign specified in Annex AA. 

A combination of symbols, such as eye, ear and head protection, is allowed. 

For chain saws with a degree of protection of less than IPX4: 

– “Do not expose to rain” or the symbol specified in Annex AA. 

For mains supplied tools: 

– “Remove plug from the mains immediately if the cable is damaged or cut” or the symbol 
specified in Annex AA. 

If other symbols are used, they shall be in accordance with ISO 3864-3. 

Remove the two footnotes to 8.1. 

 

8.12.1.1 Addition: 

Add the following text after the 2nd warning of 8.12.1.1: 

• Hold the power tool by insulated gripping surfaces only, because the saw chain may 
contact hidden wiring or its own cord. Saw chains contacting a "live" wire may make 
exposed metal parts of the power tool "live" and could give the operator an electric shock. 

 

21 Construction 

Delete Subclauses 21.31 and 21.32. 
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 – 4 – 60745-2-13 Amend. 1 © IEC:2009 

 

Annex K – Battery tools and battery packs 

Replace the existing text of Annex K by the following: 

K.1 Addition: 

All clauses of this part 2 apply unless otherwise specified in this annex. 

K.8.1 Modification: 

The last indent, “Remove plug from the mains immediately if the cable is damaged or cut” is 
not applicable for battery tools. 

K.8.12.1.1 Replacement of the 3rd bullet of part 2: 

• Hold the power tool by insulated gripping surfaces only, because the saw chain may 
contact hidden wiring. Saw chains contacting a "live" wire may make exposed metal 
parts of the power tool "live" and could give the operator an electric shock. 

K.8.12.2 b) Items 101) and 102) in part 2 are not applicable. 

K.12.4 This subclause of part 2 is not applicable. 

K.17.2 This subclause of part 2 is not applicable. 

K.19.112 Balance 

Replacement of the 4th paragraph: 

The chain saw shall be suspended from the front handle gripping area “a” (see Figure 109) at 
the point giving the best lateral balance. During the test, the battery pack shall be installed in 
the tool. 

K.24.4 This subclause of part 2 is not applicable. 

 

Annex L – Battery tools and battery packs provided with mains connection or 
non-isolated sources 

Replace the existing text of Annex L by the following: 

L.1 Addition: 

All clauses of this part 2 apply unless otherwise specified in this annex. IECNORM.C
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60745-2-13 Amend. 1 © IEC:2009 – 5 – 

 

L.19.112 Balance 

Replacement of the 4th paragraph: 

The chain saw shall be suspended from the front handle gripping area “a” (see Figure 109) at 
the point giving the best lateral balance. Depending upon the design of the tool, the test shall 
be conducted under the following applicable conditions: 

• with the supply cord removed and the battery pack installed in the tool; 

• with the supply cord attached and hanging down without contacting any other surface 
and the battery pack removed from the tool; 

• with the supply cord attached and hanging down without contacting any other surface 
and the battery pack installed in the tool. 

 

Annex AA – Symbols for safety recommendations and warnings 

Add the following items: 

3. Wear eye protection. 

  

4. Wear ear protection. 

  

 

___________ IECNORM.C
OM : C

lick
 to

 vi
ew

 th
e f

ull
 PDF of

 IE
C 60

74
5-2

-13
:20

06
/AMD1:2

00
9

https://iecnorm.com/api/?name=b1fac54786a918a21523f741e5cb0962


 – 6 – 60745-2-13 Amend. 1 © CEI:2009 

 

AVANT-PROPOS 

Le présent amendement a été établi par le comité 116 de la CEI: Sécurité des outils 
électroportatifs à moteur, anciennement sous-comité 61F du comité 61 de la CEI : Sécurité 
des appareils électrodomestiques et analogues.  

Le texte de cet amendement est issu des documents suivants: 

FDIS Rapport de vote 

116/17/FDIS 116/18/RVD 

 
Le rapport de vote indiqué dans le tableau ci-dessus donne toute information sur le vote ayant 
abouti à l'approbation de cet amendement. 

Cet amendment modifie la présente partie 2-13 pour assurer sa conformité avec la quatrième 
édition (2006) de la CEI 60745-1, Outils électroportatifs à moteur – Sécurité – Partie 1: 
Exigences générales. 

 Le comité a décidé que le contenu de la publication de base et ses amendements ne sera 
pas modifié avant la date de maintenance indiquée sur le site web de la CEI sous 
"http://webstore.iec.ch" dans les données relatives à la publication recherchée. A cette date, 
la publication sera  

• reconduite, 
• supprimée, 
• remplacée par une édition révisée, ou 
• amendée. 

_____________ 
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60745-2-13 Amend. 1 © CEI:2009 – 7 – 

 

8 Marquage et indications 

Remplacer le texte existant de 8.1 par ce qui suit: 

8.1 Addition: 

Les scies à chaîne doivent comporter les marquages suivants: 

– la longueur maximale du guide-chaîne en mm; 
– l’identification du sens de rotation de la chaîne coupante par un marquage lisible et 

durable. 

De plus, les scies à chaîne doivent porter en substance les recommandations de sécurité et 
les mises en garde suivantes. Les marquages doivent être rédigés dans l’une des langues 
officielles du pays où l’outil est vendu. 

– «Porter des lunettes de protection» ou le symbole M004 de l’ISO 7010 ou le symbole 
spécifié à l’Annexe AA; 

– «Porter une protection auditive» ou le symbole M003 de l’ISO 7010 ou le symbole spécifié 
à l’Annexe AA. 

Une combinaison de symboles, tels que lunettes de protection, protection auditive et casque, 
est autorisée. 

Pour les scies à chaîne avec un degré de protection inférieur à IPX4: 

– «Ne pas exposer à la pluie» ou le symbole spécifié dans l’Annexe AA. 

Pour les outils alimentés par la tension secteur: 

– «Retirer immédiatement la fiche de prise de courant si le câble est endommagé ou coupé» 
ou le symbole spécifié à l’Annexe AA. 

Si d’autres symboles sont utilisés, ils doivent être conformes à l’ISO 3864-3. 

Supprimer les deux notes de bas de page en 8.1. 

 

8.12.1.1 Addition: 

Ajouter le texte suivant après le 2ème avertissement de 8.12.1.1: 

• Tenir l'outil uniquement par les surfaces de préhension isolées car la scie à chaîne 
peut entrer en contact avec le câblage non apparent ou le propre cordon 
d'alimentation de l'outil. Les chaînes de scie entrant en contact avec un fil "sous 
tension" peuvent mettre "sous tension" les parties métalliques exposées de l’outil 
électrique et provoquer un choc électrique sur l’opérateur. 

 

21 Construction 

Supprimer les Paragraphes 21.31 et 21.32. 
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 – 8 – 60745-2-13 Amend. 1 © CEI:2009 

 

Annexe K – Outils fonctionnant sur batteries et blocs de batteries 

Remplacer le texte existant de l'Annexe K par ce qui suit: 

K.1 Addition: 

Tous les articles de la présente partie 2 s’appliquent sauf spécification contraire dans cette 
annexe. 

K.8.1 Modification: 

Le dernier tiret «Retirer immédiatement la fiche de prise de courant si le câble est 
endommagé ou coupé» n’est pas applicable aux outils fonctionnant sur batterie. 

K.8.12.1.1 Remplacement du troisième tiret de la partie 2: 

• Tenir l'outil uniquement par les surfaces de préhension isolées car la scie à chaîne 
peut entrer en contact avec le câblage non apparent. Les chaînes de scie entrant en 
contact avec un fil "sous tension" peuvent mettre "sous tension" les parties métalliques 
exposées de l’outil électrique et provoquer un choc électrique sur l’opérateur. 

K.8.12.2 b) Les points 101) et 102) de la partie 2 ne s'appliquent pas. 

K.12.4 Ce paragraphe de la partie 2 ne s'applique pas. 

K.17.2 Ce paragraphe de la partie 2 ne s'applique pas. 

K.19.112 Equilibre 

Remplacement du 4ème alinéa: 

La scie à chaîne doit être suspendue par la zone de préhension «a» de la poignée avant (voir 
la Figure 109) au niveau du point fournissant l’équilibre latéral le meilleur. Au cours de l'essai, 
le bloc de batteries doit être en place dans l'outil. 

K.24.4 Ce paragraphe de la partie 2 ne s'applique pas. 

 

Annexe L – Outils fonctionnant sur batteries et blocs de batteries équipés d’une 
connexion avec le réseau ou avec des sources non isolées 

Remplacer le texte existant de l'Annexe L par ce qui suit: 

L.1 Addition: 

Tous les articles de la présente partie 2 s’appliquent sauf spécification contraire dans cette 
annexe. 
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60745-2-13 Amend. 1 © CEI:2009 – 9 – 

 

L.19.112 Equilibre 

Remplacement du 4ème alinéa: 

La scie à chaîne doit être suspendue par la zone de préhension «a» de la poignée avant (voir 
la Figure 109) au niveau du point fournissant l’équilibre latéral le meilleur. Selon la conception 
de l'outil, l'essai doit être conduit dans les conditions applicables suivantes: 

• avec le cordon d'alimentation retiré et le bloc de batteries en place dans l'outil; 

• avec le cordon d'alimentation attaché et retombant sans entrer en contact avec 
aucune autre surface et le bloc de batteries retiré de l'outil; 

• avec le cordon d'alimentation attaché et retombant sans entrer en contact avec 
aucune autre surface et le bloc de batteries en place dans l'outil. 

 

Annexe AA – Symboles pour recommandations de sécurité et mises en garde 

Ajouter les points suivants: 

3. Porter des lunettes de sécurité. 

  

 

4. Porter des protections auditives. 

  

 

___________ 
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